

EVIDENCE*(Recorded by Electronic Apparatus)*

Wednesday, March 20, 1974.

• 1547

[Text]

The Chairman: With the high class quality of co-operation, I am sure the meeting will last seven-and-a-half minutes.

As you know, this meeting is simply to deal with questions of procedure. The first item is to report briefly to you the results of the meeting of the Subcommittee on Agenda and Procedure.

The Subcommittee considered the feasibility of supplying bound copies of the Committee's proceedings to all members of the Committee, and after considerable discussion it was decided that this would not be feasible because of the costs involved.

Your Subcommittee also considered the possibility of setting time limits on the lengths of Committee hearings. Again, after much discussion, it was felt that no rigid time limit should be placed on the length of Committee meetings; that the matter should be left to the discretion of this Chair with the idea that we would try to hold meetings, barring some unusual circumstance, to a maximum of two hours.

Your Subcommittee also considered the matter of visits to the North. It was felt, after some discussion, that this could be left in the hands of Mr. Firth, the member who is interested in getting this matter under way, and that he would pursue other matters.

Mr. Nielsen: Mr. Firth?

An hon. Member: We all are interested.

The Chairman: We all are, but he is the one who has taken the initiative with a motion.

Mr. Nielsen: I am sure that Mr. Firth and I could consult together if the visit concerns the Yukon as well as the Northwest Territories.

The Chairman: Yes. I think basically we are thinking about authorizing regular visits, as you know, in the Standing Orders.

Mr. Firth: Mr. Chairman...

The Chairman: Sorry. Mr. Firth.

Mr. Firth: I think we used the term rather broadly. Mr. Cyr mentioned, some time during the discussion on this matter, that maybe we will want to go to the James Bay area or something like that.

The Chairman: All right. Anyway, it was agreed that that matter would be pursued along a separate path.

Mr. Cyr: Mr. Chairman.

The Chairman: Yes?

Mr. Cyr: We are going to discuss this report afterwards?

The Chairman: Yes. I will just...

Mr. Cyr: You are going to finish reading. All right.

TÉMOIGNAGES*(Enregistrement électronique)*

Le mercredi 20 mars 1974

[Interpretation]

Le président: Grâce à la remarquable coopération dont vous allez faire preuve, je suis certain que la séance ne durera que 7½ minutes.

Comme vous le savez, cette séance est réservée à des questions de procédure. En premier lieu je vais vous faire un rapport rapide des résultats de la séance du sous-comité sur la procédure.

Le sous-comité a envisagé la possibilité de mettre à la disposition de tous les membres du Comité des exemplaires reliés des procès-verbaux du Comité mais après de longues discussions il a été décidé que pour des raisons de coût cela ne serait pas possible.

Votre sous-comité a également envisagé la possibilité d'imposer une limite de temps aux audiences du Comité. Là encore, après de longues discussions nous avons estimé qu'il n'était pas souhaitable d'imposer des limites de temps strictes. Nous avons estimé qu'il fallait laisser cette question à la discrétion du président qui essaierait, sauf circonstances imprévues, de limiter les séances à une durée de deux heures.

Votre sous-comité a également étudié la question des visites dans le Nord. On a estimé, que dans ce domaine il fallait s'en remettre à M. Firth, le député qui s'intéresse de plus près à la question.

M. Nielsen: M. Firth?

Une voix: Cela nous intéresse aussi.

Le président: Cela nous intéresse tous, mais c'est lui qui a pris l'initiative d'une motion.

M. Nielsen: Je suis certain que M. Firth pourrait nous consulter si ces visites intéressent le Yukon autant que les Territoires du Nord-Ouest.

Le président: Oui. Il s'agit surtout, je pense, d'autoriser des visites régulières, et de les prévoir dans le règlement.

M. Firth: Monsieur le président...

Le président: Excusez-moi, monsieur Firth.

M. Firth: Nous envisagions, je pense, la chose d'une façon générale. Lorsque nous discutons de la question, M. Cyr a parlé de la possibilité de se rendre également dans la région de la Baie James.

Le président: Très bien. De toute façon nous avons convenu que les deux questions seraient traitées séparément.

M. Cyr: Monsieur le président.

Le président: Oui?

M. Cyr: Allons-nous discuter de ce rapport plus tard?

Le président: Oui. Simplement...

M. Cyr: Vous allez terminer votre lecture. Très bien.